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§ 52  
 
Finansieringsmodell för kulturlokaler 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Ingrid Mohlin och Kristina Heuman från Stab Projekt och Elin Brandefalk från Park & 
Fritid informerar inför kommande ärende i Fritidsnämnden hösten 2010. 
 
Bakgrund  
Tidigare beslut(beslut tagna i Kommunfullmäktige 2009) 

• Regler för hantering och uthyrning av kulturlokaler ska baseras på principer och 
system som gäller för uthyrning av idrottsanläggningar.   

• Kulturnämnden och Fritidsnämnden fick i uppdrag att ta fram förslag till beslut 
om enhetlig taxa för uthyrning av kommunalt finansierade lokaler och 
anläggningar. 
 

En arbetsgrupp är tillsatt av Lena Dahlstedt och Åsa Engwall. Arbetsgruppen består av 
Ingrid Mohlin/ Stab Projekt, Elin Brandefalk/ Park & Fritid och Kristina Heuman 
Kultur & Utbildning. Arbetsgruppens uppdrag är att ta fram förslag till beslut för ett 
genomförande av tidigare beslut tagna i kommunfullmäktige. 
 
Ingrid Mohlin informerade om projektets  

• Bakgrund  
• Syfte 
• Vilka lokaler omfattas  
• Vad ska beslutas i Kulturnämnden? 
• Vad kan samordnas? 
• Hur påverkar detta Fritidsnämnden? 
• Tidplan 

 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Stab Projekt tjänsteskrivelse 2010-06-02 
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M) antecknade följande till protokollet 
” Det är positivt att samordna utredningar och organisering av operativa frågor av 
verksamheter som för medborgarna har stora likheter och speglar samma syfte. I detta 
fall försöker nämnderna att utveckla och erbjuda medborgarna samma struktur och  
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Forts§ 52 
 
lösningar till lokaler vare sig man ägnar sin fritid till skapande verksamheter eller om 
man är utövare av sporter. Utredningar behöver kompletteras så att omfattningen av 
tillkommande operativa arbeten (uthyrning, kontraktsfrågor, fakturahantering m.m.) 
framgår samt vilka kostnader som då uppkommer vid ett framtida utökat ansvar för att 
även förmedla lokaler för skapande fritid. Fritidsnämndens budget behöver sannolikt 
justeras för det tillkommande samordningsuppdraget.” 
 
 
- - - - - 
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§ 53 
 
Muntlig information – Barnens hälsa - Rädda Barnen 
 
Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Åsa Engwall informerade nämnden om rapporten Ung röst 2010 – Rädda Barnens 
demokratienkät i Stockholms län. Rädda barnen i Nacka och Saltsjöbaden uppger i 
missivet att flera kommuner har valt att bilda en tvärpolitisk grupp direkt under 
kommunfullmäktige med fokus på barnrättfrågor. Man menar att barnrättsäkerhet inte 
bör vara partipolitik så att alla partier istället arbetar gemensamt för Barnets Bästa enligt 
FNs barnkonvention.  
 
Rädda Barnen i Nacka och Saltsjöbaden ställer 2 frågor i missivet. Dessa är 

• Rädda Barnen i Nacka och Saltsjöbaden vill med hänvisning till ovan nämnda 
rapport och inför kommunvalet 2010 veta vad du som politiker och tjänstmän i 
Nacka kommun tänker göra för att stärka barns rättigheter och förbättra 
villkoren för barn och unga i Nacka? 

• Vi vill också veta om Du kommer att stödja bildandet av en Tvärpolitisk grupp 
för barnrättsfrågor? 

 
I undersökningen har 1 448 barn och unga svarat på enkäten och 17 elever har 
intervjuats. I Nacka har elever från 2 stycken skolor deltagit (Samskolan och 
Fisksätraskola). 
 
I rapporten framkommer bl.a. att Sverige ofta beskrivs som ett barnvänligt land. Men 
när Sverige lämnade in sin fjärde rapport till FNs kommitté för barnens rättigheter blev 
responsen kritisk. En anledning till kritiken är att FNs kommitté anser att Sverige inte 
hörsammat tidigare års kritik. Bl.a. att det är otydligt var barn och unga ska vända sig 
om de har problem. Kommittén anser att Barnombudsmannen borde kunna ges mandat 
att hantera enskilda barns klagomål. Vidare noteras att stress är ett problem bland 
svenska ungdomar och i synnerhet är det flickorna som i högre grad är stressade över 
skolan. I rapporten formuleras grundläggande teser om trygghet och inflytande. För det 
första måste barn våga tala; barn och unga som är trygga både vill och vågar säga vad 
de tycker. För det andra måste någon lyssna. Därför måste det finnas forum för barns 
kontakt med beslutsfattare. 
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Forts § 53 
 
Några sammanfattande slutsatser i rapporten är att barn och unga i Stockholms län  

• är rädda. Framförallt är man otrygg på tunnelbanan, på pendeltågen och/eller på 
bussen när man åker på kvällen. 

• är stressade i skolan. Oron, stressen över skolresultaten är det som oroar mest. 
• är oroliga för sin egen och sina vänners psykiska hälsa. 
• vill ha mer inflytande och vill kommunicera med politiker. 
• prioriterar rättvisefrågor. Att löner ska vara lika mellan män och kvinnor för 

samma arbete är den viktigaste rättvisefrågan, emedan pojkar prioriterar arbete 
mot kriminalitet högre.  

 
Åsa Engwall kommer att informera Rädda Barnen i Nacka och Saltsjöbaden att 
nämnden informerats om innehållet i rapporten, att organisationens frågor tagits upp i 
nämnden och att Nacka kommun återkommer med ett tvärpolitiskt svar längre fram. 
 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 54 FRN 2010/22 
 
Föreningsbidrag 2007 till Saltsjöbadens Rodelklubb  
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna den överenskommelse, 2010-05-25, som 
upprättats med rodelklubben angående revision 2007 och den återbetalning av bidrag 
som parterna enats om. 
 
Ärendet 
Fritidsnämnden har 2010-03-24 (§ 29) gett enheten Park & Fritid i uppdrag att granska 
verksamheten för år 2007. Uppdraget är en fortsättning och följd av den granskning som 
revisionsbyrån Ernst & Young har utfört av verksamhet och medlemstal 2008/2009. 
Den granskningen och rapporten resulterade i att flera bidragsansökningar avslogs. 
 
Enheten Park och Fritids har därefter per brev, 2010-03-26, uppmanat föreningen att 
lämna in samtliga närvarokort för 2007. Efter eftersökning i föreningen har det 
framkommit att originalnärvarokorten inte går att uppbringa. Då klubben inte kan 
uppvisa handlingar som styrker omfattningen av utbetalda bidrag finns sannolikt skäl 
att, utifrån vad som tidigare framkommit, även ifrågasätta nivån på antal aktiviteter och 
medlemstal för 2007.  
 
Handläggare har tillsammans med fritidsdirektören träffat klubbens ordförande. 
Parterna kom då överens om återbetalning av ett rimligt belopp som inte ekonomiskt 
äventyrar fortsatt ungdomsverksamhet. Åtgärden syftar till en schablonmässig reglering 
av för högt utbetalt bidrag. Beloppet är fastställt till 20 000 kronor vilket betyder strax 
över 25 % av utbetalt aktivitets- och administrationsbidrag. 
 
Överenskommelsen är giltig först efter att nämnden godkänt densamma. Av innehållet 
framgår också att revisionsärendet för år 2007 avslutas efter att beloppet bokförts på 
kommunens konto.   
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-05-28 
 
 
- - - - - - 
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§ 55 FRN 2008/64 
 
Tillägg till bokslutet 2009 avseende Fritidsnämndens 
arbete för tillgänglig fritid 
 
Beslut 
Fritidsnämnden godkänner tillägg till bokslut 2009 avseende Fritidsnämndens arbete för 
att öka tillgängligheten av fritidsaktiviteter i Nacka. 
 
Bakgrund 
Handikapprådet har i skrivelse 2010-05-20 till nämnderna i Nacka anmodat nämnderna 
att uppmärksamma på vad som stadgas i den kommunala handikappolicyn: 
 
” …. Varje nämnd har ett grundläggande ansvar för att handikapperspektivet beaktas inom det 
egna ansvarområdet. Nämnden ska årligen utvärdera resultatet av sina insatser i en särskild 
rapport som överlämnas till kommunfullmäktige..” 
 
Verksamhetens resultat 2009 avseende tillgänglighetsarbetet 
I januari 2009 anställdes en person till myndighets- och huvudmannaenheten Park & 
Fritid som i sin befattning ska arbeta 50 % av sin arbetstid för att främja fritiden för 
personer med funktionsnedsättning.  
 
En av de mest grundläggande uppgifterna är att kartlägga utbud och behov av 
fritidsaktiviteter för personer med funktionsnedsättning med fokus på barn och unga. 
Kartläggningen sker dels genom fritidsvanundersökning bland särskoleeleverna i Nacka 
dels, sker en likartad fritidsvanundersökning i kommunens samarbete med FUB Nacka. 
I den sistnämnda skickas enkäter till gruppbostäder och medlemmar i FUB. Ambitionen 
är att nå en så stor målgrupp som möjligt.  
 
En viktig del i detta arbete är att skapa ett brett kontaktnät med organisationer, 
föreningar och nätverk som aktivt arbetar med att främja fritidsaktiviteter för personer 
med funktionsnedsättning. När kartläggningen blir klar under hösten 2010 finns en ökad 
insikt om personernas behov och då är målet att ta fram en katalog med ett brett utbud 
av fritidsaktiviteter för personer med funktionsnedsättning.  
 
En annan viktigt uppgift är att öka tillgängligheten i befintliga kommunägda byggnader 
och idrottsanläggningar samt vid nybyggnationer av idrottsanläggningar. Det är viktigt 
att föreningar som bedriver verksamhet för personer med funktionsnedsättning är med 
under denna process eftersom det är dessa deltagare som ska bedriva verksamhet i 
anläggningarna.  
 
Ett exempel är att Nacka HI är delaktiga i nybyggnationen av Tollare Sporthall som ska 
byggas i Tollare under 2010-2011. I detta projekt har Nacka HI s representanter varit 
med och undersökt och bestämt golvmaterial, lämnat önskemål om och synpunkter på 
förråd, omklädningsrum mm så att dessa passar deras behov och verksamhet.  
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Forts § 55 
 
När det gäller befintliga idrottshallar är även Nacka HI med i en samarbetsgrupp för att 
bevaka så att dessa frågor uppmärksammas och åtgärdas på rätt sätt. Fritidsnämndens 
uppfattning är att dialogen med aktiva medborgare är en av nämndens viktigaste 
uppgifter för att öka medborgarnas inflytande om fritidsaktiviteter i Nacka. 
 
Yrkande 
Monia Sturén (FP) yrkade bifall. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-09 
 
 
- - - - -  
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§ 56 FRN 2008/64 
 
Detaljplan för sydöstra Kummelnäs (område G) i Boo 
Samråd  KFKS 2003/212 
 
Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande daterat 2010-06-15 från enheten Park & 
Fritid. 
 
Ärendet  
Planarbetet syftar till att möjliggöra en friliggande permanent bostadsbebyggelse på 
befintliga bostadsfastigheter samt möjliggöra att området förses med kommunalt vatten 
och spillvatten. Huvudmannaskapet för allmän plats föreslås bli enskilt, dvs. områdets 
vägförening kommer även i fortsättningen att ansvara för allmän plats i området. Vissa 
breddningar av vägområdet föreslås för att möjliggöra vändplaner/mötesplatser men i 
övrigt bibehålls befintliga gränser mellan kvartersmark och allmän plats. Vägföreningen 
föreslås även ansvara för dagvattenhanteringen inom allmän plats. 
 
Fritidsnämndens synpunkter utifrån Fritidsnämndens ansvarsområde 
Vägar och naturmark ligger inte inom kommunens ansvarsområde. Fritidsnämnden vill 
ändå förorda att i vidare planering se till behovet av belysta gång- och cykelvägar i takt 
med att den permanenta bostadsbebyggelsen utökas.  
 
Fritidsnämnden anser att i takt med att antalet permanentbostäder utökas så växer även 
behovet av rekreations- och aktivitetsytor för alla åldersgrupper, därav bör mark för 
fritid- och idrottsaktiviteter säkerställas där detta är möjligt. 
 
Vid brist på aktivitets- och idrottsytor i området, framhåller enheten vikten av 
anknytning till angränsande områden, i form av utvidgade gång- och cykelvägar för att 
säkra barn och ungas tillgänglighet i vardagen. En sammanlänkande gång- och 
cykelbana emellan Vikingshill via Rensättra gärde vidare till Sågtorpsskolan skulle vara 
av stort värde i framtida planering. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-07 Reviderad 2010-06-15 
Bilaga Förslag till yttrande  
Bilaga Karta 
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Monia Sturén (FP), Ander Selin (S), Torsten Lindholm (KD), Johan 
Kjellman (NL) lämnade följande anteckning till protokollet. 
”Fritidsnämnden konstaterar att samtliga detaljplaner som skickats till nämnden för  
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Forts § 56 
 
yttrande under juni 2010 har kommit alltför sent till handläggarna inom MH Park & 
Fritid för att kunna bereda ärendena inför nämndens sammanträde. Remisstider är i sig 
inte problemet utan problemet är den korta framförhållning. Detta leder till att 
nämndens ledamöter har varit tvungna att sätta sig in i respektive planförhållande på 
kort tid. Fritidsnämnden uppmanar därför att arbetsprocessen inom stadsbyggnad ses 
över så att samtliga berörda såväl handläggare som förtroendevalda ges möjlighet att 
lämna yttranden med hög kvalitet. Sammanfattningsvis konstateras att fritidens frågor 
är mycket viktiga för alla och det är angeläget att fritidens behov återfinns i 
konsekvensredovisningar lika naturligt som övriga faktorer redovisas.”  
 
 
- - - - - 
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§ 57 FRN 2010/68 
 
Detaljplan för Vikingshillsvägen, Boo 
Samråd KFKS 2008/560 
 
Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande daterat 2010-06-07 från enheten Park & 
Fritid. 
 
Ärendet  
Syftet med detaljplanen är att ge Vikingshillsvägen en sådan standard och utformning 
att den klarar buss- samt gång- och cykeltrafiken på ett trafiksäkert sätt och att 
möjliggöra trafik- och VA-försörjning av intilliggande detaljplaneområden. 
Syftet är även att omvandla området från ett fritidshusområde till ett område som 
fungerar för permanent boende. Det innebär bl.a. att fastigheterna ansluts till 
kommunalt VA, byggrätterna utökas, vägarna rustas upp och att tillgången till vägar och 
naturmark säkerställs genom allmän platsmark. Huvudmannaskapet för allmän plats 
föreslås bli kommunalt. 
 
Fritidsnämnden synpunkter utifrån Fritidsnämndens ansvarsområde 
Fritidsnämnden förordar att rekreationsområden samt lek och idrottsplatser planeras in 
med goda kommunikationsmöjligheter i form av välbelysta gång- och cykelvägar.  
 
Fritidsnämnden framhåller behovet av att mark runt skolor och förskolor ska utformas 
på så vis att de blir attraktiva aktivitetsytor som kan användas även utanför skoltid. 
Vidare ska ytor för bollplaner planeras in i områden för ny bebyggelse då detta är ett 
behov som det generellt råder brist på i hela kommunen i dagsläget. Planen bör 
genomföras med hänsyn till det värdefulla friluftsliv som finns i det omväxlande 
kulturlandskapet som innefattar områden såväl på land som för vatten.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-07 
Bilaga  Förslag till yttrande 
Bilaga Kartor, 3 st 
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Monia Sturén (FP), Ander Selin (S), Torsten Lindholm (KD), Johan 
Kjellman (NL) lämnade följande anteckning till protokollet. 
”Fritidsnämnden konstaterar att samtliga detaljplaner som skickats till nämnden för 
yttrande under juni 2010 har kommit alltför sent till handläggarna inom MH Park & 
Fritid för att kunna bereda ärendena inför nämndens sammanträde. Remisstider är i sig 
inte problemet utan problemet är den korta framförhållning. Detta leder till att  
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Forts § 57 
 
nämndens ledamöter har varit tvungna att sätta sig in i respektive planförhållande på 
kort tid. Fritidsnämnden uppmanar därför att arbetsprocessen inom stadsbyggnad ses 
över så att samtliga berörda såväl handläggare som förtroendevalda ges möjlighet att 
lämna yttranden med hög kvalitet. Sammanfattningsvis konstateras att fritidens frågor 
är mycket viktiga för alla och det är angeläget att fritidens behov återfinns i 
konsekvensredovisningar lika naturligt som övriga faktorer redovisas.”  
 
 
- - - - - 
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§ 58 FRN 2010/67 
 
Förslag till kulturreservatet Baggenstäket  
Samråd KFKS 2010/148 
 
Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande daterat 2010-06-07 från enheten Park & 
Fritid. 
 
Ärendet 
Området har stora värden ur kultur-, natur- och rekreationssynpunkt. 
Syftet med att föreslå Baggensstäket som kulturreservat är att bevara och utveckla 
områdets värdefulla kulturmiljöer såsom fasta fornlämningar, hävdade marker och park 
och trädgårdshistoriska inslag. Likaså ska dess användning för friluftsliv, rekreation och 
kultur- och naturupplevelser för besökare säkras och utvecklas. 
Enligt 7 kap. 9 § miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som kultur 
reservat i syfte att bevara värdefulla kulturmiljöer och kulturpräglade landskap.  
 
Fritidsnämnden synpunkter utifrån Fritidsnämndens ansvarsområde 
Fritidsnämnden förordar att föreskrifter och bestämmelser för hur kulturreservatet i 
Baggensstäket görs på ett sådant vis att det inte hämmar friluftslivet så som scouternas 
verksamheter såväl på land som för den verksamhets som sjöscouterna bedriver, eller 
övriga friluftsaktiviteter som bedrivs på vatten som kajak och båtliv av det slag som inte 
inverkar negativt på naturområdet.  
 
Även friluftsfrämjandet bör beaktas då deras verksamhet är knuten till naturupplevelser 
och fysisk aktivitet i naturmark.  Enheten framhåller att färdigställda eldstäder kan 
komma att vara ett inslag då det kan främja aktiviteter av detta slag. Fritidsnämnden 
anser att arbetet med detaljplanen ska inriktas så att ridning i naturmark inte exkluderas 
i området.   
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-07 
Bilaga Förslag till yttrande 
Bilaga Kartor, 4 st 
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Monia Sturén (FP), Ander Selin (S), Torsten Lindholm (KD), Johan 
Kjellman (NL) lämnade följande anteckning till protokollet. 
”Fritidsnämnden konstaterar att samtliga detaljplaner som skickats till nämnden för 
yttrande under juni 2010 har kommit alltför sent till handläggarna inom MH Park & 
Fritid för att kunna bereda ärendena inför nämndens sammanträde. Remisstider är i sig  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 15

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
Forts § 58 
 
inte problemet utan problemet är den korta framförhållning. Detta leder till att 
nämndens ledamöter har varit tvungna att sätta sig in i respektive planförhållande på 
kort tid. Fritidsnämnden uppmanar därför att arbetsprocessen inom stadsbyggnad ses 
över så att samtliga berörda såväl handläggare som förtroendevalda ges möjlighet att 
lämna yttranden med hög kvalitet. Sammanfattningsvis konstateras att fritidens frågor 
är mycket viktiga för alla och det är angeläget att fritidens behov återfinns i 
konsekvensredovisningar lika naturligt som övriga faktorer redovisas.”  
 
 
- - - - - 
 
 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 16

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
§ 59 FRN 2010/72 

 
Detaljplan för del av Kvarnholmen, etapp 3 – Östra 
kvarnområdet i Nacka kommun 
Samråd  KFKS 2007/894 
 
Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande daterat 2010-06-07 från enheten Park & 
Fritid. 
 
Ärendet 
Planens syfte är att omvandla en idag sluten och delvis sliten industrimiljö med en stor 
andel oanvända lokaler till en levande stadsdel med en blandning av verksamheter och 
bostäder. Syftet är också att planlägga en skola för framtida Kvarnholmen. Industrimiljön är 
av riksintresse och ny bostadsbebyggelse möjliggörs på i huvudsak tidigare ianspråktagen 
mark, framförallt på den plats där silokomplexet står. Genom planläggningen säkerställs 
också allmänhetens möjligheter till att röra sig mellan de centrala delarna av Kvarnholmen, 
kajnivån och naturområdet på östra Kvarnholmen. 
 
Fritidsnämnden s synpunkter gällande Fritidsnämndens  ansvarsområde 
Fritidsnämnden anser att arbetet med detaljplanen för del av Kvarnholmen, Etapp3 – 
Östra kvarnområdet i Nacka kommun ska planeras så att det finns goda möjligheter för 
aktiviteter samt fritids- och föreningsverksamhet. Dessa behov bör ses över i såväl den 
närliggande utemiljön som till behovet av tillgängliga lokaler och ytor att vistas på. 
Vidare bör det finnas goda möjligheter till aktiviteter i naturmark som är lämpade för 
alla åldersgrupper och utformade så att det finns god tillgänglighet för alla, även de med 
särskilda behov. 
 
Idrottshallens utförande bör vara av den karaktär som fyller behoven för såväl skolan, 
föreningsverksamhet och allmänheten. För området bör två bollplaner finnas, varav en 
fullstor 11-manna konstgräsplan som görs bokningsbar för föreningsverksamhet. 
Ytterligare en konstgräsplan som är mer ämnad för multiinriktad spontanidrott behövs, 
för att täcka det behov som ett bostadsområde med inslag av skolverksamhet av detta 
omfång utgör. 
 
Skolans - och förskolans gårdsytor ska utformas så att de uppmuntrar till spontana 
aktiviteter och spontanidrott som även kan användas utanför skolans verksamhetstider. 
Då Vilansskolan ligger inom anknytning till området framhålls även behovet av trygga 
gång- och cykelvägar, främst för att säkra barn och ungas möjlighet att självständigt 
röra sig i området.   
 
Vidare vill enheten hänvisa till tidigare tjänsteskrivelse för etapp 2, daterad 2009-04-07. 
Fritidsnämnden förordar att även tidigare synpunkter förs vidare i detaljplanearbetet för 
hela Kvarnholmen.  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 17

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
Forts § 59 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-07 
Bilaga Förslag till yttrande 
Bilaga 2 kartor  
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Monia Sturén (FP), Ander Selin (S), Torsten Lindholm (KD), Johan 
Kjellman (NL) lämnade följande anteckning till protokollet. 
”Fritidsnämnden konstaterar att samtliga detaljplaner som skickats till nämnden för 
yttrande under juni 2010 har kommit alltför sent till handläggarna inom MH Park & 
Fritid för att kunna bereda ärendena inför nämndens sammanträde. Remisstider är i sig 
inte problemet utan problemet är den korta framförhållning. Detta leder till att 
nämndens ledamöter har varit tvungna att sätta sig in i respektive planförhållande på 
kort tid. Fritidsnämnden uppmanar därför att arbetsprocessen inom stadsbyggnad ses 
över så att samtliga berörda såväl handläggare som förtroendevalda ges möjlighet att 
lämna yttranden med hög kvalitet. Sammanfattningsvis konstateras att fritidens frågor 
är mycket viktiga för alla och det är angeläget att fritidens behov återfinns i 
konsekvensredovisningar lika naturligt som övriga faktorer redovisas.”  
 
 
- - - - - 
 
 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 18

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
§ 60 FRN 2010/71 
 
Detaljplan för påfartsramp till väg 222 i Björknäs, Boo 
Samråd KFKS 2009/55 
 
Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande daterat 2010-06-07 från enheten Park & 
Fritid. 
 
Ärendet  
Planarbetet syftar till att skapa en bättre trafikinfrastruktur genom en ny påfartsramp 
ifrån Värmdövägen mot väg 222/Värmdöleden.  
Väg 222/Värmdöleden, är den huvudsakliga förbindelsen mellan Stockholm och östra 
Nacka samt Värmdö. Vägen har motorvägsstandard med hastighetsbegränsningen 90 
km/tim. Vid Skurubron är standarden låg med smala körfält och dålig linjeföring i plan 
och profil. Detta har föranlett en sänkning av högsta tillåtna hastighet över bron till 70 
km/tim. Den nuvarande påfarten är mycket olycksdrabbad och klarar inte av den ökning 
av trafik som är att vänta som en följd av Nackas expansionsplaner. En ny påfartsramp 
vid Björknäs minskar risken för upphinnandeolyckor samt frigör kapacitet för 
kommande trafik och ökar på så vis trafiksäkerheten. 
 
Fritidsnämnden s synpunkter gällande Fritidsnämndens ansvarsområde 
Vid omlokalisering av förskolan ska stor hänsyn tas till barnens utemiljö, som ska ge 
stimulans till aktiviteter och lek samt tillgång till naturmark.  
 
Kyrkan som ligger i angränsning till den föreslagna påfartsrampen bedriver 
verksamheter, däribland öppen förskoleverksamhet, scoutverksamhet samt 
pensionärsverksamhet. Det är av stor vikt att se över säkerhetsaspekter för dess utemiljö 
samt för att besökare ska ta sig till och från platsen på ett säkert sätt.  
 
Då planförslaget innebär en dubbelriktad gång- och cykelbana med begränsad bredd på 
Värmdövägens norra sida samtidigt som det är nedförslut för cyklister som kommer 
österifrån, så kan detta innebära att olyckor kan uppstå, vilket framgår av planförslaget. 
Därav vill enheten förorda att en säkrare lösning för gång- och cyklister ses över inför 
genomförande av planen. 
 
I samband med att gång- och cykelbanor ses över, så bör vikt läggas på god- och säker 
tillgänglighet till målpunkter i området som Björknäs IP, Björknäs sporthall samt 
skolan. Det är viktigt att barn och unga på ett tryggt och enkelt sätt kan ta sig till olika 
områden i sin närmiljö.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 19

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
Forts § 60 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-07 Reviderad 2010-06-15 
Bilaga Förslag till yttrande 
Bilaga Kartor, 2 st 
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Monia Sturén (FP), Ander Selin (S), Torsten Lindholm (KD), Johan 
Kjellman (NL) lämnade följande anteckning till protokollet. 
”Fritidsnämnden konstaterar att samtliga detaljplaner som skickats till nämnden för 
yttrande under juni 2010 har kommit alltför sent till handläggarna inom MH Park & 
Fritid för att kunna bereda ärendena inför nämndens sammanträde. Remisstider är i sig 
inte problemet utan problemet är den korta framförhållning. Detta leder till att 
nämndens ledamöter har varit tvungna att sätta sig in i respektive planförhållande på 
kort tid. Fritidsnämnden uppmanar därför att arbetsprocessen inom stadsbyggnad ses 
över så att samtliga berörda såväl handläggare som förtroendevalda ges möjlighet att 
lämna yttranden med hög kvalitet. Sammanfattningsvis konstateras att fritidens frågor 
är mycket viktiga för alla och det är angeläget att fritidens behov återfinns i 
konsekvensredovisningar lika naturligt som övriga faktorer redovisas.”  
 
 
- - - - - 
 
 
 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 20

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
§ 61 FRN 2010/4 
 
Detaljplan för del av Tollare 1:16, delplan 2, Tollare 
strand i Boo  
Utställning KFKS 2007/490 
 
Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande daterat 2010-06-07  från enheten Park & 
Fritid. 
 
Ärendet  
Inom delplan 2 planeras för cirka 450 lägenheter i flerbostadshus och 60 lägenheter i 
småhus. Inom området, som ägs av NCC, planeras även för olika servicefunktioner och 
verksamheter, som butiker, restaurang, kafé, kontor, serviceföretag mm. Busshållplats 
planeras på torget centralt inom området. Naturområdena väster och öster om planerad 
bebyggelse, Lännerstaberget och Tollareberget, ska bevaras som naturmark. 
Naturmarken och Mårtens holme har föreslagits ingå i Tollare naturreservat. Utmed 
strandzonen ska en strandpromenad anläggas. Mårtens holme kommer att förbindas med 
en gångbro.  
 
Fritidsnämnden s synpunkter från Fritidsnämndens  ansvarsområde 
Fritidsnämnden framhåller vikten av att den föreslagna bollplanen förverkligas. Det 
råder stor brist på ytor av detta slag inom kommunen, vilket kommer att förstärkas 
ytterligare i takt med att nya bostadsområden tillkommer. 
 
För att de boende i det nyetablerade området ska ha möjlighet till närliggande 
idrottsplatser som Björknäs IP, ska det planeras så att det enkelt går att ta sig emellan de 
olika områdena. 
 
Fritidsnämnden vill påtala att efterfrågan är stor på markytor som kan användas till 
BMX bana/dirtbike bana och skate park. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-07 
Bilaga Förslag till yttrande 
Bilaga Kartor, 4 st.  
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Monia Sturén (FP), Ander Selin (S), Torsten Lindholm (KD), Johan 
Kjellman (NL) lämnade följande anteckning till protokollet. 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 21

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
Forts § 61 
 
”Fritidsnämnden konstaterar att samtliga detaljplaner som skickats till nämnden för 
yttrande under juni 2010 har kommit alltför sent till handläggarna inom MH Park & 
Fritid för att kunna bereda ärendena inför nämndens sammanträde.  
 
Remisstider är i sig inte problemet utan problemet är den korta framförhållning. Detta 
leder till att nämndens ledamöter har varit tvungna att sätta sig in i respektive 
planförhållande på kort tid. Fritidsnämnden uppmanar därför att arbetsprocessen inom 
stadsbyggnad ses över så att samtliga berörda såväl handläggare som förtroendevalda 
ges möjlighet att lämna yttranden med hög kvalitet. Sammanfattningsvis konstateras att 
fritidens frågor är mycket viktiga för alla och det är angeläget att fritidens behov 
återfinns i konsekvensredovisningar lika naturligt som övriga faktorer redovisas.”  
 
 
- - - - - 
 
 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 22

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
§ 62 FRN 2010/317 
 
Detaljplan för  Tollare 2:2 samt del av Tollare 5:1, 
Tollareängen i Boo  
Utställning KFKS 2007/175 
 
Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande daterat 2009-06-14 från enheten Park & 
Fritid. 
 
Ärendet 
Planområdet ingår i ”Detaljplaneprogram för Tollare” som antogs av kommunstyrelsen 
den 27 november 2006, § 210. Tollareängen ligger i programområdets nordvästra del. 
Detaljplanearbetet syftar till att skapa förutsättningar för ett bostadsområde med cirka 
80 bostäder i flerbostadshus och radhus.  
 
Synpunkter från Fritidsnämndens  ansvarsområde 
Då närheten till idrottsanläggningen vid Björknäs IP påtalas i detaljplanen, framhålls 
behovet av trygga gång- och cykelvägar, för att säkra barn och ungas möjlighet att 
självständigt röra sig emellan områdena. Fritidsnämnden påtalar bristen av större ytor 
för sport och idrott, förordar att ytor för framtida behov säkras. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-14 
Bilaga Förslag till yttrande 
Bilaga Kartor, 2 st.  
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Monia Sturén (FP), Ander Selin (S), Torsten Lindholm (KD), Johan 
Kjellman (NL) lämnade följande anteckning till protokollet. 
”Fritidsnämnden konstaterar att samtliga detaljplaner som skickats till nämnden för 
yttrande under juni 2010 har kommit alltför sent till handläggarna inom MH Park & 
Fritid för att kunna bereda ärendena inför nämndens sammanträde. Remisstider är i sig 
inte problemet utan problemet är den korta framförhållning. Detta leder till att 
nämndens ledamöter har varit tvungna att sätta sig in i respektive planförhållande på 
kort tid. Fritidsnämnden uppmanar därför att arbetsprocessen inom stadsbyggnad ses 
över så att samtliga berörda såväl handläggare som förtroendevalda ges möjlighet att 
lämna yttranden med hög kvalitet. Sammanfattningsvis konstateras att fritidens frågor 
är mycket viktiga för alla och det är angeläget att fritidens behov återfinns i 
konsekvensredovisningar lika naturligt som övriga faktorer redovisas.”  
 
 
- - - - - 
 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 23

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
§ 63 FRN 2010/55 
 
Upphandling belysning Björknäs Islada 
 
Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Nacka kommun har genomfört en upphandling med förenklat förfarande enligt  
LOU 15 kap. 
 
Upphandlingen har annonserats i e-avrop och på kommunens hemsida. 
 
Inga anbud har kommit in. I samråd mellan Lars Marmnäs Ekonomi & Upphandling 
och Ulrica Andersson Park & Fritid beslöts att upphandlingen skulle avbrytas. 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Nacka Partner - Ekonomi & Upphandlings tjänsteskrivelse 2010-05-28 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 24

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
§ 64 FRN 2010/16-049 
 
Fritidsnämndens investeringar – beslutsuppföljning 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Projekt Status 
Skateboard Invigning hölls den 5 juni 2010 (Betongcupen) 
Tattby islada Upphandlingen är avslutad. Förberedelse för byggnationerna 

pågår (markarbeten mm). 
Sickla gymnastikhall Byggnadsarbetena pågår. 
Nya ridskolan Nämnden beslöt om placering 2007-11-14. 

Strandskyddsdispens är klar, förhandsanmälan om bygglov har 
lämnats in och arrendeavtal är klart. KF beslut om tidigast 
byggstart 2010. 
Byggfrågorna leds av FAK.  

Boulehall i Boo Fn bedöms klubben kunna vara kvar i nuvarande lokaler under 
2010. 

Paviljongen Saltsjöbadens IP Omklädningsrum är i stort behov av renovering. Projektering 
kommer att starta (uppdrag till FAK) när upphandling/byggstart 
sker av isladan. Inventering av renoverings åtgärder pågår. Dialog 
med föreningarnas behov sker början av juni. 

Sporthall Älta Möte med Älta IF ägde rum den 16 mars 2010 (Samtal om 
placeringen mm). 
Representanter från föreningen och enheten har gjort gemensamt 
besök i Alsike 2008. 
Projektledning: FAK.  

Myrsjö IP Projektet kommer att återupptas under våren 2010. Tidigare har 
projektstart skjutits upp pga omfattande vandalisering runt IP:n 
och skolan. 

Skuruhallen Byggnationerna pågår. Prel klart dec-jan 2011. FAK 
Tollare bollhall Upphandling avslutad. Förberedelse för byggstart pågår. 
Stavsborgs bollplan Omvandling till konstgräs. Arbetet startades 7 april. Planen blev 

spelklar till den 17 maj. Slutbesiktning utförd i slutet av maj. 
Vissa åtgärder ska utföras av entreprenören, färdigställt till 
midsommar. 

Utveckling av spontanyta vid Fisksätra 
sporthall 

Samtal med ungdomar och förening startade under hösten 2009 
och projektet fortsätter så att man får fram olika förslag på 
aktivitetsytornas framtida utformning.  

Energi Planerat utbyte av belysningen i Björknäs ishall för att öka 
kvaliteten och samtidigt minska energianvändningen. 
Upphandling avbruten då anbud saknas. Arbetet med ny 
belysning läggs som samverkansprojekt i arbetena med Tattby 
islada.  

 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 25

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
 
Forts § 64 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-07 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 26

 Fritidsnämnden 
 17 juni 2010 

 
§ 65 FRN 2010/9 
 
Beslutsuppföljning över beslutade projektbidrag till 
föreningslivet 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att notera informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Fritidsnämnden har genom nämndbeslut eller delegationsbeslut fattat beslut om 
kontantstöd, projektbidrag, till olika föreningars projekt. Beviljade projektbidrag 
redovisas i sammanställningen nedan. Syftet med sammanställningen är att nämnden 
ska få kontinuerlig information om dessa ärenden. 
 
Beslut fattade av Fritidsnämnden genom nämndbeslut 
 

Förening Dnr Ändamål Belopp, 
kr 

Beslutsdatum Redovisas  
skriftligt senast 
(datum) 

Redovisning 
inkommen 
(datum) /övrigt 

Nacka 
Idrottsallians 

2009/72 Samordnings-
funktion för 
Idrottslyftet 
2010 

200 000 2009-12-02 
 

  

Korpen  
Nacka-Haninge 

2009/62 Satsning på 
fritid för unga 
utanför 
föreningslivet 

15 000 2009-12-02 2010-06-30  

Nacka GF - 
Cheerleading 

2009/86 Stöd för att 
utveckla ledare 
och verksamhet  

25 000 2010-02-18   

Stiftelsen Skota 
Hem 

2010/15 Verksamhetsbid
rag till Stiftelsen 
Skota Hem 

125 000 2010-03-24 2010-11-01  

 
Beslut fattade genom Delegationsbeslut 
 

Förening Dnr Ändamål Belopp, 
kr 

Beslutsdatum Redovisas 
skriftligt  
senast datum 

Redovisning 
inkommen 
(datum) /övrigt 

Fisksätra scoutkår 2009/22 Dagläger på 
höstlovet 

15 000 2009-09-10 2010-01-30  

Briggen Broncos 2009/46 Fritid för unga 
inom 
autismspektrat 

12 000 2009-09-03   

OK Ravinen 2009/58 Stöd  25-manna 75 000 2009-10-06 
 

 Ordf.beslut 

Boo SK, 
Konståkning 

2009/67 Nolltaxa, 
Boo Cupen 

----- 2009-11-05 
 

  

Älta IF 
Konståkning 

2009/83 Nolltaxa 
Älta Trophy 

----- 2009-11-30   

DHB Östra  2010/14 Verksamhets-
bidrag 

6 000 2010-02-17 2011-01-30  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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Forts § 65 
 
 
Skuru IK, simning 2010/18 Nacka 

Skolmästerskap 
och Bästa Fyran 

20 000 2010-03-03 
 

  

Järla Orientering 
och Skidor 

2010/5 Kartbidrag 2010 25 000 2010-03-04   

OK Ravinen  2010/61 Kartbidrag 2010 25 000 2010-05-17   
Föreningen 
Sörmlandsleden 

2010/30 Verksamhets- o 
skötselbidrag 

9 000 2010-05-17   

(I de projekt där en skriftlig redovisning inte begärs finns det en kontinuerlig kontakt med föreningen.  
 
När beslut fattas om att föreningen ska lämna in en skriftlig redovisning ska den innehålla uppgifter om 
genomförda aktiviteter, insatser eller investeringar samt en redogörelse för hur projektbidraget använts 
fördelat på olika kostnadsslag. ) 
 
Beslutsgång 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-06-08 
 
Handlingar i ärendet 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 66  
 
Övriga frågor 
 
Omklädningspaviljong Boovallen - återrapport 
Åsa Engwall informerade om att hon och representanter från enheten Park & Fritid samt 
Boo FFs ordförande och sportchef träffat villaägarföreningens representanter. Syftet 
med mötet var att samtala om fotbollens behov av en ny omklädningspaviljong, volym 
och omfattning av byggnaden. Föreningen representanter uppgav på mötet att man var 
positiv till ny omklädningspaviljong. Nämnden kommer att få upp detta som ett ärende 
under hösten i samband med kommande investeringsmål. 
 
 
Idrottsforum i Forum Nacka 
Idrottsforum är idrottsföreningarnas gemensamma informationsplats där allmänheten 
ska kunna hitta information om föreningslivets utbud. Idrottsforum har till att börja med 
samlat de föreningar och verksamheter som är aktiva i och kring Nacka sportcentrum. 
Så småningom kan alla idrottsföreningar som vill bli delaktiga i Idrottsforum.  
 
Tanken är att allmänheten ska kunna få svar på sina frågor och samtidigt få veta mera 
om olika idrotter. I skyltfönstret kommer Veckans händelser på Nacka IP att skyltas. 
Vid vissa tider kommer olika föreningar att finnas på plats och presentera sin 
verksamhet. Här kan det också bli informationskvällar och utbildningar. Dessutom kan 
föreningar använda lokalen för sina möten. Lokalen ligger inne i Forum närmast entrén 
vid Vikdalsvägen. Ägaren av Forum Nacka sponsrar med lokalhyran. 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 67 
 
Inkomna handlingar samt delegationsbeslut Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
Delegationsbeslut 
Lars Berglund 
2010-05-27 FRN 2007/67 
 Antagande av offert för multiarena på Sickla skola 
 
Åsa Engwall 
2010-05-26 FRN 2010/66 
 Antagande av anordnare av simskoleverksamhet utomhus sommaren 2010 
 
Klaus Siegel 
2010-06-14 FRN 2010/75 
 Stöd till KSSS för arrangemanget junior SM i segling den 17-22 juni 2010 
 
 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
1  Nattvandrarnas veckobrev , vecka 19 och 20 

 
 
Kurser och konferenser 
Inga kurser eller konferenser 
 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Teknik- och stadsbyggnadsstaben tjänsteskrivelsen 2010-06-17 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 
 
Ärende som utgick 
 
Slutredovisning för Stavsborgsbollplan 
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